
TOLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

 

2023. DECEMBER 15-I 

 

KÖZMEGHALLGATÁSI 

ÜLÉSÉNEK JEGYZŐKÖNYVE 

 

Határozat: 

67/2023. (XII. 15.) sz. 

határozata 

A közmeghallgatási tájékoztató elfogadásáról A9 

  



2 
 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Toldon 2023. december 15-én –péntek– de. 10:00 órakor a Művelődési Házban 

megtartott közmeghallgatási üléséről 

 

Jelen vannak:  

 

Béres Barnabás      polgármester  

                            Kolozsvári Imre Zsigmond   alpolgármester 

                            Karácsony Gyula   képviselő 

 Tóth Attila  képviselő 

 Tóth Zoltán  képviselő 

 

Juhász Péter aljegyző 

Nagyné Tóth Kitti jegyzőkönyvvezető 

 

Meghívottak, vendégek: 
 

kb. 7 fő helyi lakos 

 

Béres Barnabás polgármester köszönti a közmeghallgatás alkalmából megjelenteket, a 

község lakosságát, megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel az 5 megválasztott 

képviselőből 5 fő jelen van, a közmeghallgatást megnyitja. 

 

Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a helyi önkormányzatokról szóló törvény alapján évente egy 

alkalommal előre meghirdetett közmeghallgatást kell tartani. 

 

Kéri a képviselőket, szavazzanak, egyetértenek-e a meghívóban szereplő napirendi pontokkal. 

 

Javasolt napirend: 

 

1. Előterjesztés a közmeghallgatási tájékoztatóra: 

 Alapcélok teljesítéséről, új célok meghatározásáról 

 Önkormányzat működéséről 

 Az önkormányzat gazdálkodásáról 

 Településfejlesztésről, településrendezésről 

 Köznevelésről, közművelődésről, sportról 

 Szociális és egészségügyi ellátásról 

 A lakóhelyi környezet állapotának alakulásáról 

 

2. Különfélék 

 

5 jelenlevő képviselőből 5 képviselő vett részt a szavazásban, 5 képviselő igennel, 0 képviselő 

nemmel szavazott, 0 képviselő tartózkodott. 

 

Elfogadott napirend: 

 

1. Előterjesztés a közmeghallgatási tájékoztatóra: 

 Alapcélok teljesítéséről, új célok meghatározásáról 

 Önkormányzat működéséről 
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 Az önkormányzat gazdálkodásáról 

 Településfejlesztésről, településrendezésről 

 Köznevelésről, közművelődésről, sportról 

 Szociális és egészségügyi ellátásról 

 A lakóhelyi környezet állapotának alakulásáról 

 

2. Különfélék 

 

Tárgyalt napirend: 

1. Előterjesztés a közmeghallgatási tájékoztatóra: 

 Alapcélok teljesítéséről, új célok meghatározásáról 

 Önkormányzat működéséről 

 Az önkormányzat gazdálkodásáról 

 Településfejlesztésről, településrendezésről 

 Köznevelésről, közművelődésről, sportról 

 Szociális és egészségügyi ellátásról 

 A lakóhelyi környezet állapotának alakulásáról 

 

Béres Barnabás polgármester: Az előterjesztés szerint tájékoztatást ad a költségvetés 

alakulásáról, a beszedett adók összegéről, a kötelező közszolgálati feladatok ellátásáról. 

 

Felkéri a jelenlévőket, hogy az elhangzottakkal kapcsolatosan tegyék fel kérdéseiket, mondják 

el véleményüket.  

 

Mohácsi Géza helyi lakos: A Told-Biharkeresztes közötti út nagyon rossz, sok a lyuk, meg 

kellene csináltatni, ki az illetékes ebben? 

 

Béres Barnabás polgármester: A közútnál ráhatása nincs az Önkormányzatnak. Egy találkozót 

szervezett Igazgató Úrral a közút miatt. A keresztesi temetőnél találkoztak, és az egész toldi 

utat végig nézték. Javaslat lett téve, hogy az út melletti fát kivágnák, de nem egyezett bele 

Igazgató Úr, mert nekik van egy csapat, akik megcsinálják. Több éve be van adva a toldi út 

felújítása. Ki kellene szélesíteni 6 m-re az utat, amit nagy munka lenne megcsinálni. Az 

Önkormányzat önrészt sem vállalhat az út javításába.  
 

Mohácsi Géza helyi lakos: Sok éve fennáll a kóbor kutya probléma. Állatvédőkkel nem lehet 

felvenni a kapcsolatot, hogy vigyék el a kóbor kutyákat? 

 

Juhász Péter aljegyző: Van egy kutya kennel Biharkeresztesen. Ha van egy kóbor kutya, és 

telefonhívás érkezik hozzájuk, hogy be kellene fogni, akkor addig, míg megérkeznek, a kutyát 

ott kell tartani a helyszínen, ami a legtöbb esetben nem kivitelezhető. Állatvédőkkel fel lett véve 

a kapcsolat, először nem érték el őket, majd amikor elérték nem vállalták, hogy kijönnek. A 

kutyával való veszélyeztetés rendőrségi ügy. 
 

Mohácsi Géza helyi lakos: A biharkeresztesi pékesek közül miért nem lehet beszélni 

valamelyikkel, hogy jöjjön ki a faluba? Az iskolába a gyerekek tudnának vinni péksüteményt. 

Hetente kijön kétszer egy kenyeres, de az kevés. Nem tudnak friss kenyeret enni.  
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Mohácsi Gyula helyi lakos: Miért nem nyit az Önkormányzat egy szociális boltot? Van más 

település, ahol ez jól működik. Szerződést kötnek a közfoglalkoztatottakkal, hogy kapnak 

utalványt, amit az Önkormányzat boltjában tudnak levásárolni.  

 

Béres Barnabás polgármester: A biharkeresztesi Stella pékséggel volt már egyeztetve régebben, 

hogy jöjjenek ki egy mozgó pékséggel, de nem akarnak kijönni. Megpróbál beszélni velük még 

egyszer. Volt itt már más kenyeres, akit csődbe vittek a hitellel. A Stella pékség azért nem jön 

ki, hogy hitelezzen. A bolt is ugyanígy van. Azzal kapcsolatban is lett megkeresve több 

biharkeresztesi boltos, hogy nyissák meg a toldi boltot, de nem vállalták. Biharkeresztesen is 

még inkább bezárnak a boltok, minthogy nyitna egy újabbat. Nincs annyi kereslet Toldon, hogy 

eltartsa a vállalkozót.  

 

Mohácsi Géza helyi lakos: A tereprendezés, fűkaszálás nem úgy megy a faluban, ahogy kellene. 

Véleménye szerint minden embernek ki kellene adni 1 utcát, és ott vágja a gazt. Az nem elég, 

hogy az Önkormányzat traktorával levágják az út szélét. Segélyt nem lehetne adni nekik, 

ösztönzésképpen? 

 

Béres Barnabás polgármester: A 41 közfoglalkoztatottból nem volt 3 ember, aki fűkaszálni 

tudott volna. A fűkaszás emberek elmennek nyáron idénymunkára, mivel a Munkaügyi 

Központ engedélyezi, hogy 120 napra el tud menni, így pont akkor marad az Önkormányzat 

ember nélkül, amikor a legnagyobb szükség lenne rá. A traktor utáni kasza egy kicsit csalódás 

volt, a gazból nem tudnak nagy mennyiséget levágni. Ösztönözve is voltak 1 alkalommal, az 

sem használt. 

 

Mohácsi Géza helyi lakos: A karácsonyi utalvány miatt sok ember háborodott fel. A gyerekek 

részét pénzben kellett volna, nem pedig utalványba kiadni. 

 

Béres Barnabás polgármester: Azt próbálta az Önkormányzat, hogy ne csak pénz legyen, ami 

az adósságba menjen el, hanem karácsonyra vásároljanak be a családok az utalványból. Az 

Önkormányzat a karácsonyt szeretné segíteni.  
 

Mohácsi Géza helyi lakos: Az Önkormányzat köztemetést most már csak hamvasztással csinál? 

Olyanra nincs lehetőség, hogy pénzben segíti az Önkormányzat az elhunyt hozzátartozóját, 

hogy úgy temesse el hozzátartozóját, ahogy szeretné? 

 

Béres Barnabás polgármester: Igen, mert az a legolcsóbb. Szigorítás történt a köztemetésnél is. 

Akinek hozzátartozója van, annak a személynek nem is lehetne köztemetést kérni. A pénzbeli 

segítségtől eddig sem zárkózott el az Önkormányzat.  

 

Köszöni a részvételt, és a megtisztelő figyelmet, mindenkinek Kellemes Karácsonyi Ünnepeket 

Kíván. 

 

Mivel további kérdés, hozzászólás nem érkezett kéri a képviselő-testületet, szavazzanak, 

elfogadják-e a közmeghallgatás beszámolóját.  

 

5 jelenlevő képviselőből 5 képviselő vett részt a szavazásban, 5 képviselő igennel, 0 képviselő 

nemmel szavazott, 0 képviselő tartózkodott. 

 

 

 



5 
 

Told Község Önkormányzat Képviselő-testületének 67/2023. (XII. 15.) sz. határozata: 

 

Told Község Önkormányzat Képviselő-testülete az alapcélok teljesítéséről, új célok 

meghatározásáról, az önkormányzat működéséről, az önkormányzat gazdálkodásáról, a 

településfejlesztésről, településrendezésről, a köznevelésről, közművelődésről, sportról, 

szociális és egészségügyi ellátásról, a lakóhelyi környezet állapotának alakulásáról 

szóló tájékoztatót elfogadja. 

 

Felelős:  Béres Barnabás polgármester  

Határidő:  2023. december 15. 

 

 

 

Mivel több tárgyalandó téma nem volt, Béres Barnabás polgármester a közmeghallgatás 

ülését bezárta. 

 

kmft. 

 

 

 

Béres Barnabás        Dr. Köstner Dávid 

         polgármester                                             jegyző 

 
 


